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Emne: brev fra Lemvig, Bjerringbro og Tarm - og nu Ringkøbing 

Kære undervisningsminister Bertel Haarder, kære politiske ordførere og Lone Hansen i taxametergruppen  

  

Jeg vil hermed tilslutte mig brevet sendt af rektorerne fra Lemvig, Bjerringbro og Tarm Gymnasium ang.  
reduceringen af tilskuddet til ekstra studieretning. 
Jeg kan yderligere tilføje, at vi på Ringkjøbing Gymnasium (og samme princip i Lemvig og Tarm og 
Bjerringbro) i skoleåret 2005/2006 delte 4 grundforløbsklasser til 5 studieretningsklasser, og i dette skoleår 
2006/2007 har delt 5 grundforløbsklasser til 6 studieretningsklasser - for at tilgodese elevernes tarv og 
muligheder for et rimeligt udbud og ike mindst oprettelse af studieretninger.  Helt efter intentionerne med 
tilskuddet til de mindre gymnasier.  
Begge år fik vi ekstra budgetmidler til det (ca. 1 mio. kr. pr år). I 2005/2006 fra Ringkjøbing Amt og i 
2006/2007 fra Undervisningsministeriet. 
Disse ekstra studieretningsklasser kører altså nu og de næste 1  hhv. 2 skoleår frem. Hvor vi har de øgede 
udgifter til en ekstra klasse - som nævnt ovenfor godt 1 mio. kr. pr klasse pr år.  Hvis dette tilskud falder til 
kun at dække udgifterne til et ekstra studieretningsfag (ca. 150.000 kr. pr år) med virkning fra 1. januar 2008, 
har vi da et budgetproblem (læs: underskud), der er til at få øje på.  Og vi har lavet denne deling ud fra de 
kendte og lovede forudsætninger - i vished om, at der ikke ville blive ændret på dette.  Vi kan jo ikke skrue 
tiden og beslutningen tilbage. 
Så får man hurtigt taget livet af de mindre udkantsgymnasier med faldende gymnasiefrekvens for 
ungdommen i disse egne som følge. Og det var vel ikke meningen med selvejet? 

  

med venlig hilsen 

  

rektor Tonny Hansen    Ringkjøbing Gymnasium. 
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